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Рис. 4. Спектры экстинкции НПС (а, б  ) в коллоидном растворе (1) и в ЛОМС на полимерной пленке с 25 % (2),  
30 % (3), 40 % (4) и 50 % (5) ТАГ. НПС стабилизированы цитрат-ионами (а) и 2-меркаптоэтансульфонатом натрия (б). 
Зависимости (в) пиковой оптической плотности ЛОМС НПС на длине волны продольного ЛППР от количества ТАГ 

в сополимере для НПС, стабилизированных цитрат-ионами (I) и 2-меркаптоэтансульфонатом натрия (II)
Fig. 4. Extinction spectra of silver nanoplates in colloidal solution (1) and monolayers of laterally-oriented nanoplates  

on the surface polymeric film with 25 % (2), 30 % (3), 40 % (4), 50 % (5) of tertiary amino groups.  
Silver nanoplates were stabilized with citrate-ions (a) and 2-mercaptoethanesulfonate Na (b). Maximum optical density (c)  

of a monolayer of silver nanoplates at longitudinal LSPR peak versus the percentage of tertiary amino groups  
in the polymeric film for silver nanoplates stabilized with citrate-ions (I) and 2-mercaptoethanesulfonate Na (II)

Рис. 5. Зависимость величины длинноволнового спектрального сдвига пика  
продольного ЛППР НПС в коллоидных растворах от длины алкильной цепи лигандов  

для меркаптоалкилсульфонатов натрия (I) и меркаптокарбоновых кислот (II )
Fig. 5. Correlation between red shift of longitudinal LSPR peak in colloidal solution  

of silver nanoplates and alkyl chain length in the surface ligands  
mercaptoalkylsulfonates Na (I) and mercaptocarboxylic acids (II )


